
Protokół Nr 19 

 

ze wspólnego posiedzenia Komisji Samorządowo-Społecznej i Organizacyjnej oraz Komisji 
Gospodarczo-Finansowej , Rolnej i Ochrony Środowiska z dnia 25 sierpnia 2008 r. 

 

 

W posiedzeniu Komisji uczestniczyli członkowie w/w Komisji obecni zgodnie załączonymi 
listami obecności:  

Lista obecności Komisji  Samorządowo-Społecznej i Organizacyjnej zał. nr 1 do protokołu. 

Lista obecności Komisji Gospodarczo-Finansowej , Rolnej i Ochrony Środowiska zał. nr 2 do 
protokołu.  

 

Tematem posiedzenia Komisji była: 

1. Ocena stanu przygotowań placówek oświatowych do rozpoczęcia nowego roku 
szkolnego 2008/09 oraz ocena realizacji inwestycji w placówkach oświatowych 
i zabezpieczenie dowozu dzieci. 

2. Sprawy róŜne , omówienie materiałów na najbliŜszą sesję na Rady Gminy.  

 

Ad. pkt. 1.  

Połączone w/w Komisje w pierwszej części posiedzenia podzieliły się na dwie grupy 
i wyjechały w teren do placówek oświatowych celem dokonaniu oceny stanu przygotowań 
placówek oświatowych do rozpoczęcia nowego roku szkolnego 2008/09 oraz ocena realizacji 
inwestycji w placówkach oświatowych i zabezpieczenie dowozu dzieci.  

Protokoły z wyjazdowego posiedzenia Komisji sporządzone w kaŜdej placówce odrębnie 
znajdują się w załączeniu do niniejszego protokoły od załącznika nr 3 do załącznika 7. 

 

Ad. pkt. 2.  

Następnie Komisja powróciła do Urzędu Gminy Pabianice celem kontynuacji posiedzenia i  

Przewodniczący Komisji zarządził zmianę porządku posiedzenia, zaproponował zapoznanie 
się z projektami uchwała na najbliŜszą sesję. 

Skarbnik Gminy Pabianice kolejno przedkładała projekty uchwał. 

Były to projekty uchwał w sprawach:  

1. XXIV/A/ 2008 – zmian w budŜecie gminy Pabianice. W wyjaśnieniu podaje się, Ŝe 
w związku ze zmianą interpretacji przepisów o rachunkowości odnośnie zwróconego 
podatku VAT z Urzędu Skarbowego w 2008, a dotyczącego rozliczeń za 2007 r 
naleŜy go przyjąć na dochody, a nie na refundacje kosztów VAT bieŜącego roku. 
W związku z przeprowadzeniem korekty księgowań niezbędne jest wprowadzenie do 
budŜetu dochodów z tego tytułu i wydatków w 2008. 

Wyjaśnienie do Uchwały zwiększającej wydatki w § 4530-podatek od towarów usług 
(VAT) W związku ze zmianą interpretacji przepisów o rachunkowości odnośnie 



podatku VAT zwróconego z Urzędu Skarbowego do budŜetu w 2008 r. a dotyczącego 
rozliczeń z 2007 r. naleŜy go odprowadzić na dochody a nie na refundację VAT roku 
bieŜącego. W związku z powyŜszym aby dokonać korekty naleŜy dokonać zmiany 
w budŜecie planując poniesione koszty WAT z roku bieŜącego które nie będą 
z refundowane. 

Komisje zaopiniowały projekt uchwały w powyŜszej sprawie w głosowaniu 
jednomyślnie. Projekt uchwały  stanowi zał. nr 8 do protokołu.  

2. XXIV/B/2008 – zmian w budŜecie gminy Pabianice na 2008 r. W uzasadnieniu podaje 
się, Ŝe w § 6230 dotacje celowe z budŜetu na finansowanie zakupów inwestycyjnych 
zmniejszyć kwotę 56.682 zł i z § 4810 rezerwy zmniejszyć kwotę 20 tys. zł razem 
kwotę 76.682 zł . 

Kwota 56.682 zł pozostała z zakupu nowego samochodu poŜarniczego dla OSP 
śydowice /kwota uchwalona wynosiła 150 tys. zł/  

Zwiększyć w budŜecie na ochotnicze straŜe  poŜarne kwotę 76.682 zł i tak na: 

OSP śytowice – remont garaŜu i zakupienie sprzętu   - 19.922 zl. 

OSP Janowice – ogrodzenie terenu wokół straŜnicy  - 22.360 zł.  

OSP Górka Pabianicka – remont garaŜu    - 16.400 zł 

OSP Pawlikowie – remont garaŜu     - 10.000 zł 

OSP Kudrowice – połoŜenie tynku, malowanie ścian  - 8.000 zł.  

Członkowie Komisji będący jednocześnie członkami Komisji Ochrony Środowiska 
i Rozwoju poinformowali, Ŝe Komisja Ochrony Środowiska, w której kompetencji 
leŜą zagadnienia straŜy poŜarnych postawiła wniosek o zorganizowanie wyjazdowego 
posiedzenia do straŜnic celem  sprawdzenia  zasadności ich  wykonania.  

Po poddaniu do zaopiniowania poprzez przeprowadzone głosowanie w/w projektu 
uchwały Komisje zaopiniowały go 5 głosami za, przy 5 głosach wstrzymujących się. 

Projekt uchwały w powyŜszej sprawie stanowi zał. nr 9  do protokołu.  

3. XIV/C/2008 – zmian w budŜecie gminy Pabianice na 2008 r.  

W wyjaśnieniu podaje się  Ŝe w związku z ponad planowanymi dochodami w dziale 
750 – administracja publiczna i dziale 756 – dochody od osób prawnych, osób 
fizycznych proponuje się dokonać korekty tychŜe dochodów i zwiększyć wydatki 
w budŜecie na dział:  

600- Transport i łączność  

700- Gospodarka mieszkaniowa  

750 – administracja publiczna  

801 – oświata i wychowanie 

926 – obiekty sportowe  

Projekt uchwały w powyŜszej sprawie został zaopiniowany w głosowaniu 
jednomyślnie i wraz z uzasadnieniami stanowi zał. nr 10  do protokołu. 

4. XXIV/D/2008 zmian w budŜecie gminy Pabianice na 2008 r. w projekcie uchwały 
zwiększa się środki finansowe w dziale oświata i wychowanie o kwotę 9.066  



Środki zwiększa się na prośbę dyrektora SP w Pawlikowicach z przeznaczeniem ich 
pokrycie brakujących świadczeń na Zakładowy Fundusz Świadczeń Socjalnych oraz 
w związku z zatrudnieniem dwóch nauczycieli na czas zastępstwa /pismo dyrektora 
szkoły w załączeniu do projektu uchwały w powyŜszej sprawie.  

Komisje projekt uchwały zaopiniowały w głosowaniu jednomyślnie , stanowi on 
załącznik nr 11 do protokołu.  

5. Projekt uchwały Nr XIV/E/ 2008 zmiany Uchwały Rady Gminy Nr XVII/103/2008 
z dnia 30 stycznia 2008 r. w sprawie uchwalenia budŜetu gminy Pabianice na 2008 rok 
z dnia 30 stycznia 2008 r. w sprawie uchwalenia budŜetu gminy Pabianice na 2008 
w zakresie zmiany planu wydatków Gminnego Funduszu Środowiska.   

Proponuje się zwiększenie planu wydatków Gminnego Funduszu Ochrony 
Środowiska o kwotę 133.878 , 06 zł w ramach środków pienięŜnych w kwocie 
1.942.431.94 zł na rachunku na koniec roku  w stosunku do planowanych przychodów 
, wydatków i rozchodów w następujący sposób W wyjaśnieniu podaje się: 

„1. Zwiększeniu  wydatków w rozdziale 90003 –pozostałe wydatki bieŜące:- o kwotę 
38010zł. Związane jest z wprowadzeniem do planu zadań nie ujętych w planie 
wydatków 2008r , a polegających na: 

- przeprowadzeniu w dniach od 08.09 do 12.09. 2008r. zbiórki odpadów 
wielkogabarytowych, koszt zbiórki ustalono na kwotę 16050 zł. brutto.  

- opracowaniu  aktualizacji - Programu ochrony środowiska oraz Planu gospodarki 
odpadami wraz  z opracowaniami prognoz oddziaływania na środowisko zamierzeń 
ujętych w tych dokumentach. Nowe zasady aktualizacji tych dokumentów ogłoszone 
zostały w Dz. U. Nr 25poz. 150 ,  z dnia 25 lutego 2008r. Najtańsza złoŜona oferta 
opiewa na kwotę 21.960zł. brutto , najdroŜsza na  kwotę  27450 zł. brutto.  

2. Zwiększeniu wydatków w rozdziale 90004  -pozostałe  wydatki bieŜące  - o kwotę 
7000 zł  związane jest z:  

-. wprowadzeniem do planu wydatków , nasadzeń drzew i krzewów przy szkole 
podstawowej w Bychlewie – zapotrzebowanie na środki  zgłoszone zostało  w lipcu 
2008 r.  

-wprowadzeniem do planu wydatków nasadzeń drzew i krzewów przy hydroforni 
w Górce Pabianickiej ,stało się to moŜliwe gdyŜ w lipcu 2008r. wykonano nowe 
ogrodzenie tego obiektu.  

3.- Zwiększeniu wydatków w rozdziale 90013 – schronisko dla zwierząt o kwotę 
30.000zł.w oparciu o niŜej podane dane.: 

- w okresie od dnia 01.01.2008 r. do dnia 31.06.2008 r. odłapano 11 psów, 

- aktualnie w schronisku przebywa  36 psów  

-. za pierwsze półrocze 2008r. wydatki wynoszą 33 227 zł, a plan roczny wynosi 50 
tyś. zł. 

- zakładając ,Ŝe w II półroczu 2008 r. odłapywanie psów będzie na poziomie 
pierwszego półrocza br. niezbędne jest zwiększenie środków o kwotę 30 tyś zł. 

4. Zwiększeniu  wydatków w rozdziale 90095 pozostała działalność - wydatki bieŜące 
o kwotę  2000 zł z przeznaczeniem na realizację zadania , przyjętego w planie 
wydatków 2008r. - polegającego na zakupie pomocy naukowych dla szkół, 
w zaplanowanej kwocie  5000 zł. 



Brak środków spowodowany jest niedoszacowaniem w listopadzie 2007r.  środków na 
zorganizowanie  wycieczki ekologicznej a spowodowany  wzrostem cen i usług 
w 2008 r. 

Projekt uchwały w powyŜszej sprawie zaopiniowany został przez Komisje 
w głosowaniu jednomyślnie i stanowi załącznik nr 12 do protokołu.  

6. XXIV/F/2008 w sprawie upowaŜnienia Wójta Gminy Pabianice do zawarcia 
porozumienia z  Gminą Miejską Pabianice dotyczącego powierzenia zadań z zakresu 
oświaty. 

Radny A. Golewski zwrócił uwagę Ŝe w przedłoŜonym załączniku projektu uchwały 
w rozliczeniu z tytułu wykonywania zadań z zakresu oświaty znajduje się nazwisko 
jego syna który rzekomo uczęszcza do przedszkola w Pabianicach, jednak radny 
informuje , Ŝe jego syn od roku juŜ nie uczęszcza do przedszkola. Komisja prosiła o to 
aby porozumieć się z miastem Pabianice w tej sprawie, które właśnie przysłało taki 
wykaz  ponadto zwrócono uwagę aby sprawdzić nazwiska dzieci z rocznika „2001”, 
poniewaŜ te dzieci równieŜ nie powinny uczęszczać juŜ do przedszkola. 

Komisja zaopiniowała w głosowaniu jednomyślnie powyŜszy projekt uchwały. 

Projekt uchwały w powyŜszej sprawie wraz z tekstem porozumienia, a takŜe 
rozliczenie z tytułu wykonywania zadań z zakresu oświaty stanowią zał. nr 13 do 
protokołu. 

7. XXIV/G/2008 w sprawie uchylenia Uchwały Nr 152/2008 Rady Gminy Pabianice 
z dnia 25 czerwca 2008 w sprawie powołania Rady Społecznej Samodzielnego 
Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej – Gminnego Ośrodka Zdrowia 
w Petrykozach.  

Wójt poinformował, Ŝe otrzymaliśmy zawiadomienie o wszczętym  postępowaniu 
w celu kontroli legalności uchwały Nr XXII/152/2008 Rady Gminy Pabianice 
Nr XXII/152/2008 Rady Gminy Pabianice z dnia 25 czerwca 2008 r.  

W powyŜszej uchwale nie zostało podane nazwisko przedstawiciela Wojewody 
Łódzkiego wchodzącego w skład Rady Społecznej Samodzielnego Publicznego 
Zakładu opieki Zdrowotnej – Gminnego Ośrodka Zdrowia w Petrykozach. 

W związku z powyŜszym zachodzi konieczność uchylenia podjętej uchwały 
i powołania Rady Społecznej Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej 
– Gminnego Ośrodka Zdrowia w Petrykozach w składzie , w którym zostanie zapisane 
nazwisko i imię przedstawiciela Wojewody Łódzkiego oraz wskazanie organu, 
którego są przedstawicielami dla członków Rady Społecznej.  

Projekty uchwał w powyŜszych sprawach znajdują się w załączeniu jako załącznik 
o numerach 14 i 15.  

Inspektor A. Roszko przedłoŜyła informację na temat stanu przygotowań placówek 
oświatowych do nowego roku szkolnego 2008/2009.  

Informacja będzie tematem jednego z punktów merytorycznych obrad XXIV sesji Rady 
Gminy i stanowi pisemny załącznik  nr 16 do niniejszego protokołu. 

Komisje zapoznały się z pismami dyrektorów szkół z terenu gminy Pabianice w sprawach 
dotyczących wyraŜenia zgody na zwiększenie wymiaru zatrudnienia w administracji w kaŜdej 
ze szkół, z uwagi na zwiększenie obowiązków administracyjno- księgowych w szkołach.  



1. Pisma Szkoły Podstawowej w Petrykozach z dnia  23.08.2007 r . i 30 lipca 2008 – zał. 
nr 17  

2. Pismo z dnia 09.05.2008 – kierowane do Przewodniczącego rady Gminy podpisane 
przez wszystkich dyrektorów szkół znajduje się w załączeniu do niniejszego protokołu 
jako zał. nr 18  

Komisja zapoznała się z problemem i wyrazi swoje zdanie na ten temat po odbyciu XXIV 
sesji Rady Gminy, na którą zaproszeni są dyrektorzy szkół i której jednym z tematów 
wiodących ma być właśnie temat dotyczący spraw oświaty.  

W sprawach róŜnych Komisje: Gospodarczo-Finansowa i Komisja Samorządowo- Społeczna 
i Organizacyjną zapoznały się z notatką słuŜbową sporządzoną 01.07.2008 r. w sprawie dz. nr 
355/33 – o pow. 03340 ha we wsi Kudrowice gm. Pabianice z wydzielonej  nieruchomości 
i objętej decyzją znak;7228 – 3 /97 z dnia 12.03.1997 r. Kserokopia niniejszej notatki stanowi 
zał.  nr 19 do protokołu Komisji.  

Komisje są zdania, Ŝe zaproponowana przez p. M. Nawrocka cena wykupu za dz. 355/33 – 
15 zł za 1 m2 jest ceną przystępną, którą moŜna zaaprobować.  

Przewodniczący Komisji Gospodarczo-Finansowej K. Gąsiorek wystąpił z prośbą o aprobatę 
Komisji do podpisania porozumienia przez Wójta Gminy z firmą przewozową PKS  na trasie 
od krańcówki ul W. Janke w Pabianicach do skrzyŜowania z drogą prowadzącą do Jadwinina 
przez Rydzyny i z powrotem. Miesięczna kwota opłat za ten transport to 2.400 zł.  

Komisje pozytywnie zaopiniowały podpisanie porozumienia o którym jest zapisane powyŜej.  

Przewodniczący Komisji zapoznali Komisje z wnioskami Komisji Rewizyjnej z dnia 
20.05.2008 r.  

Wnioski w załączeniu do protokołu – zał. nr 20.  

 

Posiedzeniu przewodniczyli: 

Przewodniczący Komisji Samorządowo- 
Społecznej 

Henryk Kalinowski 

I Przewodniczący Komisji 

Gospodarczo-Finansowej 

Krzysztof Gąsiorek 

Protokołowała:  

 

Urszula Czerwonka  

 


